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§ 124/23 

Fastställande av dagordning 
Kommunstyrelsen beslutar att fastställa dagordningen med följande tillägg under § 135 Övriga 
frågor: 
 

1. Lena Dafgård (SN) önskar väcka ett ärende gällande bristande återkoppling mellan 
Nynäshamns kommun och Södertörns upphandlingsnämnd gällande upphandlingar. 

2. Patrik Isestad (S) önskar väcka ett ärende gällande nyttjanderätt till kommunal mark för 
slåtter och nödvattenplanering. 

3. Patrik Isestad (S) önskar väcka ett ärende angående ändring av BK-klassning av 
Segersängsvägen. 

4. Emma Solander (MP) önskar att det placeras ut fläktar i konferensrummen till sommaren. 
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§ 126/23 KS/2022/0399/001 

Socialförvaltningen övertar yttrande avseende ansökan om 
tjänstgöring som hemvärnssoldat 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. anta följande tillägg till socialnämndens reglemente:  
 
X § Nämnden ansvarar för att avge yttrande avseende ansökningar om tjänstgöring som 
hemvärnssoldat enligt 5 § hemvärnsförordningen (1997:146) 
 

2. under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslagspunkt 1 också föreslå att 
socialnämnden ändrar lydelsen av punkt 8.10.1. i socialnämndens delegationsordning till:  

 
8.10.1. Avge yttrande avseende ansökningar om tjänstgöring som hemvärnssoldat. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att:  

3. under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslagspunkt 1 ta bort följande 
punkt från kommunstyrelsens delegationsordning:  
 
9.3.1. Yttrande avseende ansökan om att bli antagen som hemvärnsman. 

Ärendet 
Enligt 5 § hemvärnsförordning (1997:146) får försvarsmakten anta personal till hemvärnet genom 
att ingå avtal med en person om att han eller hon ska tjänstgöra som hemvärnssoldat. Avtal om 
sådan tjänstgöring får ingås med den som fyllt 18 år, är svensk medborgare och är lämplig för 
tjänstgöring i hemvärnet. Innan avtal ingås ska hemortskommunen ha fått tillfälle att yttra sig.  
 
När ansökan om att tjänstgöra som hemvärnssoldat inkommer till försvarsmakten överlämnas den 
till kommunen för yttrande avseende ansökandens lämplighet. Ingen av Nynäshamns kommuns 
nämnder har som uppgift i sina reglementen att yttra sig avseende en sådan ansökan. Detta 
betyder att uppgiften i princip ankommer på kommunfullmäktige. Enligt 1 kap. 8 § i 
kommunstyrelsens reglemente beslutar kommunstyrelsen om yttranden som ankommer på 
kommunfullmäktige när dessa inte är av principiell betydelse eller när tiden inte medger att 
yttrandet behandlas av fullmäktige. Detta innebär att yttrandet ankommer på kommunstyrelsen. 
För närvarande är yttrande avseende ansökan om att tjänstgöra som hemvärnssoldat enligt 
kommunstyrelsens delegationsordning delegerat till kommunstyrelseförvaltningens säkerhetschef. 
Säkerhetschefen saknar dock tillgång till de register som information hämtas från och som krävs för 
yttrande avseende sådan ansökan. Tillgång till registren som krävs för yttrande finns istället 
tillgängliga för socialförvaltningen. Registren därifrån information hämtas om en persons lämplighet 
att tjänstgöra som hemvärnssoldat är Lifecare SP och Treserva. Från registren hämtas följande 
information: 
 

• Aktualisering i socialregistret 
• Typ av ärende i socialregistret 
• Typ av insats/insatser från socialtjänsten 
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Efter att socialförvaltningen delgett säkerhetschefen informationen från registren lämnar 
säkerhetschefen ett yttrande avseende ansökandens lämplighet att tjänstgöra som hemvärnssoldat 
och tillstyrker eller avstyrker ansökan.  
 
Eftersom det är socialförvaltningen som har tillgång till registren som krävs för ett yttrande anser 
kommunstyrelseförvaltningen att socialförvaltningen bör överta uppgiften om yttrande. För att 
möjliggöra detta behöver socialnämndens reglemente, socialnämndens delegationsordning och 
kommunstyrelsens delegationsordning revideras. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför 
följande tillägg till socialnämndens reglemente: 
 
X § Nämnden ansvarar för att avge yttrande enligt 5 § hemvärnsförordningen (1997:146) avseende 
ansökningar om tjänstgöring som hemvärnssoldat. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår att rätten att avge yttrande till försvarsmakten delegeras från 
socialnämnden till socialförvaltningen.  

I punkt 8.10.1 i socialnämndens delegationsordning finns för närvarande ett ärende delegerat om 
yttrande om antagning och avskiljning av hemvärnsman. Kommunstyrelseförvaltningen anser att 
den punkten bör göras konsekvent med 5 § hemvärnsförordning (1997:146) och den föreslagna 
revideringen av reglementet. Det är dock upp till socialnämnden att revidera sin delegationsordning. 
Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att kommunfullmäktige föreslår socialnämnden att 
revidera sin delegationsordning genom att ersätta följande punkt i delegationsordningen: 

 
Nr Ärendegrupp Delegat Grund för beslut Villkor/Notering 
8.10.1 Yttrande i ärende 

om antagning och 
avskiljning av 
hemvärnsman 

Ac 5 § 
hemvärnsförordningen 
(1997:146) 

 

 
med punkten: 
  

Nr Ärendegrupp Delegat Grund för beslut Villkor/Notering 
8.10.1 Avge yttrande 

avseende 
ansökningar om 
tjänstgöring som 
hemvärnssoldat 

Ac 5 § 
hemvärnsförordningen 
(1997:146) 

 

 
 
Eftersom ärendet i och med en revidering av socialnämndens reglemente inte längre skulle 
ankomma på kommunstyrelsen behöver kommunstyrelsens delegationsordning revideras i enlighet 
med detta. Kommunstyrelseförvaltningen föreslår därför att följande punkt tas bort från 
kommunstyrelsens delegationsordning: 
 
 

Nr Ärendegrupp Delegat Grund för beslut Villkor/Notering 
9.3.1 Yttrande över 

ansökan om att bli 
antagen som 
hemvärnsman. 

Säkerhetschef 5 § 
hemvärnsförordningen 
(1997:146) 
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Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. anta följande tillägg till socialnämndens reglemente:  
 
X § Nämnden ansvarar för att avge yttrande avseende ansökningar om tjänstgöring som 
hemvärnssoldat enligt 5 § hemvärnsförordningen (1997:146) 
 

2. under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslagspunkt 1 också föreslå att 
socialnämnden ändrar lydelsen av punkt 8.10.1. i socialnämndens delegationsordning till:  

 
8.10.1. Avge yttrande avseende ansökningar om tjänstgöring som hemvärnssoldat. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att:  

3. under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslagspunkt 1 ta bort följande 
punkt från kommunstyrelsens delegationsordning:  
 
9.3.1. Yttrande avseende ansökan om att bli antagen som hemvärnsman. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att: 

1. anta följande tillägg till socialnämndens reglemente:  
 
X § Nämnden ansvarar för att avge yttrande avseende ansökningar om tjänstgöring som 
hemvärnssoldat enligt 5 § hemvärnsförordningen (1997:146) 
 

2. under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslagspunkt 1 också föreslå att 
socialnämnden ändrar lydelsen av punkt 8.10.1. i socialnämndens delegationsordning till:  

 
8.10.1. Avge yttrande avseende ansökningar om tjänstgöring som hemvärnssoldat. 

 
Kommunstyrelsen beslutar för egen del att:  

3. under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt förslagspunkt 1 ta bort följande 
punkt från kommunstyrelsens delegationsordning:  
 
9.3.1. Yttrande avseende ansökan om att bli antagen som hemvärnsman. 

Beslutsunderlag 
Reglemente för socialnämnden i Nynäshamns kommun 
Socialnämndens delegationsordning 
Kommunstyrelsens delegationsordning 

Skickas till 
Akten 
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§ 127/23 KS/2022/0304/006 

Ändring av kommunstyrelsens sammanträdesdagar 2023 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att inte ändra sammanträdesdagar för kommunstyrelsen 2023. 

Ärendet 
Under kommunstyrelsens arbetsutskotts sammanträde den 5 april 2023, § 54, väcktes en övrig 
fråga om kommunstyrelsens sammanträdesdagar för 2023. I samband med att frågan väcktes gav 
arbetsutskottet förvaltningen i uppdrag att se över möjligheten att byta sammanträdesdag för 
kommunstyrelsen från torsdagar till onsdagar. Främsta anledningen till önskemålet beror på att 
Sveriges Kommuner och Regioner (SKR) har samma veckodag som sammanträdesdag. 
 
Förvaltningen har sett över möjligheten och det är två datum av resterande sammanträdesdagar för 
kommunstyrelsen som går att ändra utan att det infaller samtidigt som nämndernas sammanträden. 
Förvaltningen har inte sett över möjligheten att ändra sammanträdesdag de datum som inte infaller 
samtidigt som SKR’s sammanträden. 
 
De två datum som går att ändra sammanträdesdag för är torsdag den 21 september 2023 samt 
torsdag den 14 december 2023. Förslaget är att dessa byter sammanträdesdag till onsdag, nya 
föreslagna datum är därmed 20 september 2023 samt 13 december 2023. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. ändra sammanträdesdag från 21 september 2023 till onsdagen den 20 september 2023. 
2. ändra sammanträdesdag från den 14 december 2023 till onsdagen den 13 december 2023. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. ändra sammanträdesdag från 21 september 2023 till onsdagen den 20 september 2023. 
2. ändra sammanträdesdag från den 14 december 2023 till onsdagen den 13 december 2023. 

Yrkanden 
Rebecca Ädel (-) yrkar avslag till kommunstyrelsens arbetsutskottets förslag till beslut. 

Patrik Isestad (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskottets förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 
Bifall eller avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att avslå kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsens arbetsutskott 2023-04-05, § 54 – Övriga frågor 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2022-12-15, § 324 – Övriga frågor, ändring av 
sammanträdestider för kommunstyrelsen 
Protokollsutdrag Kommunstyrelsen 2022-10-20, § 242, Sammanträdesdagar för kommunstyrelsen 
2023 



 

PROTOKOLL Sida 9(23) 
Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-06-14  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Skickas till 
Akten 
Kommunstyrelsens ledamöter och ersättare 
Kommunikation 
Kommunsekreterare 
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§ 128/23 KS/2018/0434/619 

Avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag och förslag till 
överenskommelse med Montessoriskolan Binomen 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. godkänna förvaltningens avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag från november 
2021. 

2. godkänna förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen om avveckling av 
skolverksamhet i Vansta verksamhetsområde. 

Reservationer och särskilda yttranden 
Patrik Isestad (S) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga A.  

Helen Sellström-Edberg (S) och Göran Bergander (S) reserverar sig mot beslutet. 

Lena Dafgård (SN) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga B. 

Emma Solander (MP) reserverar sig mot beslutet och lämnar in ett särskilt yttrande som biläggs 
protokollet som bilaga C. 

Ärendet 
Den 18 november 2021 beslutade kommunstyrelsen att avsluta detaljplanearbetet för att möjliggöra 
skolverksamheten för Montessoriskolan Binomen på fastigheten Förtennaren 2 i Vansta 
verksamhetsområde. Detaljplanearbetet avslutades med anledning av att platsen bedömdes som 
olämplig för skolverksamhet och av att en ny detaljplan som tillåter skolverksamhet skulle kunna 
hindra omgivande industrifastigheter att utvecklas. Parallellt med beslutet om att avsluta 
detaljplanearbetet fick kommunstyrelseförvaltningen i uppdrag att bilda en arbetsgrupp tillsammans 
med representanter för kommunen och Binomen för att finna en lösning utifrån Binomens förslag 
om en tillfällig detaljplan med en väl genomarbetad avvecklingsplan. 
 
Utifrån kommunstyrelsens uppdrag har kommunen utrett Binomens förslag om att göra en tillfällig 
detaljplan med en väl genomarbetad avvecklingsplan. Kommunen har varit i kontakt med 
länsstyrelsen som har framfört att det enligt Boverket inte kan finnas överlappande detaljplaner för 
ett område och att det inte går att göra tilläggsplaner som ska gälla tillsammans med en ursprunglig 
detaljplan. Det finns därmed en stor risk för att en antagen detaljplan med denna inriktning skulle 
komma att upphävas. Dessutom är kommunens ambition är att utöka Vansta verksamhetsområde, 
som är ett område för industri och andra verksamheter, för att kunna möta efterfrågan på 
verksamhetsmark från företag i kommunen. I närtid planerar kommunen att genomföra en 
omfattande om- och utbyggnad av verksamhetsområdet.  
 
Mot denna bakgrund har kommunen och Binomen utrett andra lösningar för att möjliggöra att 
skolan ska kunna finnas kvar i Nynäshamns kommun. Kommunen har erbjudit Binomen att hyra en 
skollokal, som kommunen äger, vid Nynäshamns gymnasium, men Binomen har tackat nej till 
kommunens erbjudande. Därefter har Binomen lyft frågan om kommunen skulle kunna acceptera en 
avvecklingsplan, som också omnämndes i uppdraget från kommunstyrelsen. Kommunen har ställt 
sig positiv till det och därefter har gemensamt ett förslag till avvecklingsplan utarbetats (bilaga). 
 
Avvecklingsplanen innebär att Binomen ska avveckla skolverksamheten i Vansta verksamhetsområde 
till höstterminen 2027. Slutdatumet är satt för att ge Binomen tid att hantera avvecklingen på ett 
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bra sätt i förhållande till elever, vårdnadshavare och personal. Fram till dess avvecklingen har skett 
åtar sig kommunen att föra dialog med Binomen om verksamhetsområdets utveckling och att hålla 
Binomen informerad om lokallösningar som uppstår i kommunen. 
 
Med anledning av att förslaget till avvecklingsplan berör barn har kommunen gjort en analys av 
förslaget utifrån FN:s barnkonvention. Planen möjliggör för de barn och elever som idag går på F-3 
skolan Binomen att genomgå samtliga stadier som skolan har och därmed inte behöver byta skola. 
Däremot kommer inte framtida barn och elever att kunna gå på Binomen efter vårterminen 2026, så 
länge som skolan är lokaliserad i Vansta verksamhetsområde. Den gemensamma ambitionen från 
kommunen och Binomen, som också kommer till uttryck i den framtagna planen, är att hitta en 
alternativ lokalisering för verksamheten. Därmed anser förvaltningen att planen beaktar befintliga 
och kommande barn och elevers intresse och därmed att förvaltningen har fastställt barnens bästa.   
 
Mot denna bakgrund föreslår förvaltningen att kommunstyrelsen ska godkänna förvaltningens 
avrapportering och godkänna förslaget till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen om 
avveckling av skolverksamhet i Vansta verksamhetsområde. 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. godkänna förvaltningens avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag från november 
2021. 

2. godkänna förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen om avveckling av 
skolverksamhet i Vansta verksamhetsområde. 

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att: 

1. godkänna förvaltningens avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag från november 
2021. 

2. godkänna förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen om avveckling av 
skolverksamhet i Vansta verksamhetsområde. 

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar på återremiss då ett ordentligt avtal som båda parter vill signera inte finns.  

Lena Dafgård (SN) yrkar i första hand på återremiss för att följande punkter ska åtgärdas: 

1. Att kommunstyrelsens beslut från den 18 november 2021 följs. 
2. Att fastighetsägaren kontaktas för att diskutera ett byte av fastigheter med vår kommun. 

Lena Dafgård (SN) yrkar i andra hand avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut, 
med hänvisning till bilaga D som biläggs protokollet.        

Emma Solander (MP) står bakom Lena Dafgårds (SN) återremissyrkande. 

Mikael Persson (L), Johan Wolff (SD), ordförande (M) och Bengt Göran Pettersson (KD) yrkar bifall 
till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Propositionsordning 
Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: 

1. Bifall till att ärendet ska avgöras idag eller bifall till Lena Dafgårds (SN) och Patrik Isestads 
(S) återremissyrkanden. 

2. Om kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag ställs frågan om 
kommunstyrelsen ska bifalla eller avslå kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 
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    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

Proposition 
Ordförande (M) ställer proposition i enlighet med fastslagen propositionsordning och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att: 

1. Ärendet ska avgöras idag.  
2. Bifalla kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Omröstning begärd. 

Omröstningsproposition 
Bifall ställs mot avslag till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. Ja-röst för bifall till 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut och nej-röst för avslag till kommunstyrelsens 
arbetsutskotts förslag till beslut. 

Omröstningsresultat 
Med 6 ja-röster och 5 nej-röster finner ordförande (M) att kommunstyrelsen beslutat att bifalla 
kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

 

Ledamot Ja Nej 
Patrik Isestad (S)  X 
Marcus Svinhufvud (M), ordförande X  
Helen Sellström-Edberg (S)  X 
Bengt-Göran Pettersson (KD) X  
Johann Wolf (SD) X  
Göran Bergander (S)  X 
Mikael Persson (L) X  
Lena Dafgård (SN)  X 
Emma Solander (MP)  X 
Patrik Appelkvist Larsson (C) X  
Rebecca Ädel (-) X  

 

Beslutsunderlag 
Överenskommelse mellan Nynäshamns kommun och Montessoriskolan Binomen 
Kommunstyrelsens beslut 2021-11-18, § 383 – Inriktningsbeslut fortsatt planarbete Förtennaren 2 
(Binomen)  

Skickas till 
Akten 
Samhällsbyggnadsnämnden 
Barn- och utbildningsnämnden 
  



Nynäshamn, 2023-06-15 

Kommunfullmäktige 

Ärendenummer § 128/23 

Särskilt yttrande – bevara Binomen 

Vi Socialdemokrater avslår både punkt 1 och 2 med anledning av att vi anser att 
avrapporteringen inte har slutförts då det inte finns ett avtal. För att ett avtal ska vara 
giltigt krävs att parterna är överens om avtalsförslaget. I detta fall är det enbart 
Nynäshamns kommun som är överens med sig själv. Avvecklingsplanen som 
kommunen rapporterade visade sig inte vara lämpliga enligt Binomen själva. Hela 
den tidigare processen som fanns har hamnat i papperskorgen och det nya avtalet var 
något som Binomen inte ville gå med på. Vi Socialdemokrater tycker att det är 
märkligt att Binomen inte kan få vara kvar med anledning av att kommunen vill 
utveckla verksamhetsområdet. Samtidigt befinner sig verksamhetsområdet i ett 
område med kringliggande bostäder med eventuellt samma barn som går på 
skolverksamheten - det kan väl inte vara bättre att bo vid ett verksamhetsområde än 
att ha skolverksamhet där?  

Socialdemokraterna har föreslagit att kommunen ska ta fram en ny detaljplan där 
skolverksamheten kan vara kvar. Beslut om detta togs 2018, men beslutet revs upp 
av Allianspartierna samt SD 2020. Det är möjligt att tillse att skolverksamheten kan 
vara kvar på plats och samtidigt utveckla verksamhetsområdet. Gällande detaljplan 
tillåter inte bullrande verksamhet då detaljplanen gränsar till bostadsområde. Även 
framtida utveckling i Ösmo kommer att innebära bostäder mycket nära 
verksamhetsområdet.  

Vi godkänner inte avrapporteringen och inte heller överenskommelsen med 
Binomen då de själva heller inte godkänner den. Dessutom vill vi yrka på återremiss 
då ett ordentligt avtal som båda parter vill signera inte finns, ärendet behöver beredas 
igen för att båda parter ska kunna bli nöjda. 

Bilaga A



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2023-06-14

Särskilt yttrande gällande Avrapportering av kommunstyrelsen uppdrag och
förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen

Bakgrund
Detaljplanerna 711 och 812 för Vansta verksamhetsområde har mycket långtgående
begränsningar inskrivna med m1som betyder “Verksamheten får inte vara störande för
omgivningen” och m2 som står för “Åtgärder till skydd av grundvattnet kan erfordras”.
I detaljplanen “S188” står det följande för områden betecknade med J: “Industriändamål
eller andra jämförliga ändamål som inte medför brandfara eller sanitär olägenhet eller
stör trevnaden”.

Beslut fattades i kommunstyrelsen den 21 november 2018 att:

● “Initiera framtagandet av en ny detaljplan i Vansta verksamhetsområde för att
möjliggöra skolverksamhet i området.

● Kostnaderna för framtagande av den nya detaljplanen ska inte belasta
fastighetsägaren.”

Ovanstående beslut överklagades till förvaltningsrätten med argumentet att det var olagligt
att kostnaderna skulle tas av kommunen och inte fastighetsägaren. Förvaltningsrätten avslog
överklagan utan att ens ta upp ärendet.

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 18 november 2021, beslutade kommunstyrelsen
att avsluta detaljplanearbetet, trots tidigare beslut. Samtidigt fattade kommunstyrelsen beslut
om att:

● Uppdra till kommundirektören/förvaltningen att bilda en arbetsgrupp mellan
kommunen och representanter för Binomen / Föreningen Barnens Bästa, att finna en
lösning utifrån Binomens förslag om en tillfällig detaljplan, med en väl genomarbetad
avvecklingsplan.

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga B



Arbetet med arbetsgruppen avslutades när avtalet i princip var färdigt för underskrift. I stället
har ett förslag till ny överenskommelse presenterats, där det i inledningen står om tunga
transporter som riskerar att påverka omgivningen, trots att det inte är tillåtet med bullrande
verksamhet enligt ovanstående mycket långtgående begränsningar i detaljplanerna.

Vi har också reagerat på att kommunstyrelsen ska godkänna ett förslag till överenskommelse
med Montessoriskolan Binomen om avveckling av skolverksamhet i Vansta
verksamhetsområde. Hur det färdiga förslaget till överenskommelse kommer att se ut vet vi
inte, men vi ska ändå besluta om det.

Vi bedömer inte att kommunstyrelsens beslut från den 18 november 2021 har följts, eftersom
arbetsgruppen har avvecklats utan att vår kommun har ansökt om en tillfällig detaljplan, som
till exempel Stockholms stad har gjort i liknande situationer, vad vi har fått höra, till och med
upp till 27 år.

Inte heller kommunstyrelsens beslut om en väl genomarbetad avvecklingsplan har följts.

Det har beskrivits både skriftligt och muntligt att vår kommun har gjort allt för att Binomen ska
få vara kvar. Vi delar inte den uppfattningen, vilket ovanstående tydligt visar. Ett exempel på
förslag till lösning, som inte har prövats vad vi känner till, är att vår kommun skulle kunna
kontakta fastighetsägaren för att diskutera och erbjuda ett byte av fastighet med vår kommun.

Yrkande
Vi yrkar på avslag till följande beslutspunkter:

1. godkänna förvaltningens avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag från
november 2021.

2. godkänna förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen om
avveckling av skolverksamhet i Vansta verksamhetsområde.

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Lena Dafgård

Ledamot i Kommunstyrelsen
och i Kommunfullmäktige

2023-06-14 Sida 2 av 2



Särskilt yttrande 
Kommunstyrelsen 14/6 2023 

§ 128 Avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag och förslag till överenskommelse med
Montessoriskolan Binomen.

Miljöpartiet hade gärna sett att hela detta ärende som startade för flera år sedan hade 
uppmärksammats av kommunen genom någon typ av uppsägningsplikt.  

Att personal, fastighetsägare samt föräldrar och barn fått utstå denna olyckliga situation på grund av 
att en uppsiktsplikt ej funnit vilket skapar en dålig arbetsmiljö är inte försvarbart.  

I nuläget ser vi inga problem med att skolan kan vara kvar på marken i den fastighet i det 
verksamhetsområdet som den gjort väldigt länge.  

Vi önskar att Binomen kan fortsätta att driva sin verksamhet i många år framöver och att med hjälp 
av kommunen som kompensation genom någon form av etableringsstöd.  

Emma Solander ledamot i kommunstyrelsen 

Bilaga C



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2023-06-14

Avslagsyrkande gällande Avrapportering av kommunstyrelsen uppdrag och
förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen

Bakgrund
Detaljplanerna 711 och 812 för Vansta verksamhetsområde har mycket långtgående
begränsningar inskrivna med m1som betyder “Verksamheten får inte vara störande för
omgivningen” och m2 som står för “Åtgärder till skydd av grundvattnet kan erfordras”.
I detaljplanen “S188” står det följande för områden betecknade med J: “Industriändamål
eller andra jämförliga ändamål som inte medför brandfara eller sanitär olägenhet eller
stör trevnaden”.

Beslut fattades i kommunstyrelsen den 21 november 2018 att:

● “Initiera framtagandet av en ny detaljplan i Vansta verksamhetsområde för att
möjliggöra skolverksamhet i området.

● Kostnaderna för framtagande av den nya detaljplanen ska inte belasta
fastighetsägaren.”

Ovanstående beslut överklagades till förvaltningsrätten med argumentet att det var olagligt
att kostnaderna skulle tas av kommunen och inte fastighetsägaren. Förvaltningsrätten avslog
överklagan utan att ens ta upp ärendet.

Vid kommunstyrelsens sammanträde den 18 november 2021, beslutade kommunstyrelsen
att avsluta detaljplanearbetet, trots tidigare beslut. Samtidigt fattade kommunstyrelsen beslut
om att:

● Uppdra till kommundirektören/förvaltningen att bilda en arbetsgrupp mellan
kommunen och representanter för Binomen / Föreningen Barnens Bästa, att finna en
lösning utifrån Binomens förslag om en tillfällig detaljplan, med en väl genomarbetad
avvecklingsplan.

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga D



Arbetet med arbetsgruppen avslutades när avtalet i princip var färdigt för underskrift. I stället
har ett förslag till ny överenskommelse presenterats, där det i inledningen står om tunga
transporter som riskerar att påverka omgivningen, trots att det inte är tillåtet med bullrande
verksamhet enligt ovanstående mycket långtgående begränsningar i detaljplanerna.

Vi har också reagerat på att kommunstyrelsen ska godkänna ett förslag till överenskommelse
med Montessoriskolan Binomen om avveckling av skolverksamhet i Vansta
verksamhetsområde. Hur det färdiga förslaget till överenskommelse kommer att se ut vet vi
inte, men vi ska ändå besluta om det.

Vi bedömer inte att kommunstyrelsens beslut från den 18 november 2021 har följts, eftersom
arbetsgruppen har avvecklats utan att vår kommun har ansökt om en tillfällig detaljplan, som
till exempel Stockholms stad har gjort i liknande situationer, vad vi har fått höra, till och med
upp till 27 år.

Inte heller kommunstyrelsens beslut om en väl genomarbetad avvecklingsplan har följts.

Det har beskrivits både skriftligt och muntligt att vår kommun har gjort allt för att Binomen ska
få vara kvar. Vi delar inte den uppfattningen, vilket ovanstående tydligt visar. Ett exempel på
förslag till lösning, som inte har prövats vad vi känner till, är att vår kommun skulle kunna
kontakta fastighetsägaren för att diskutera och erbjuda ett byte av fastighet med vår kommun.

Yrkande
Vi yrkar på avslag till följande beslutspunkter:

1. godkänna förvaltningens avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag från
november 2021.

2. godkänna förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen om
avveckling av skolverksamhet i Vansta verksamhetsområde.

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Lena Dafgård

Ledamot i Kommunstyrelsen
och i Kommunfullmäktige

2023-06-14 Sida 2 av 2
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-06-14  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 130/23 KS/2023/0145/061 

Svar på e-förslag om gatubelysning vid skolbusshållplatsen i 
Stora Vika på Bondängsvägen 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit om att det saknas gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora Vika på 
Bondängsvägen. Det står idag två gatubelysningar i närheten av hållplatsen men de anses stå för 
långt från varandra för att lysa upp själva hållplatsen. Förslagsställaren anser därför att det kan 
behövas ytterligare en belysningsstolpe och om markägarförhållandena gör att belysningsstolpen 
inte kan placeras på den plats som föreslås, skulle belysningsstolpen kunna placeras på fastigheten 
Marsta 5:47, som ägs av Nynäshamns kommun.  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med hänvisning till vad som anförs i 
kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse.  

Yrkanden 
Patrik Isestad (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
E-förslag – Gatubeslysning vid skolbusshållplatsen i Stora vika på Bondängsvägen 

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se  
Fastighetsavdelningen 
Stadsmiljö 
  

mailto:kansli@nynashamn.se
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Kommunstyrelsen 
Sammanträdesdatum  
2023-06-14  
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§ 131/23 KS/2023/0148/061 

Svar på e-förslag om installation av solceller på 
Svandammsskolans tak 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med vad som anges i förvaltningens 
tjänsteskrivelse.  

Ärendet 
Ett e-förslag har inkommit om att installera solceller på Svandammsskolans tak. Bakgrunden till e-
förslaget är att skolans tak har ett soligt läge, som skulle kunna generera el som i sin tur skulle 
kunna användas för skolans och kommunens elförsörjning. Det skulle dessutom kunna bli ett 
pedagogiskt inslag i undervisningen.      

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med vad som anges i förvaltningens 
tjänsteskrivelse.  

Arbetsutskottets förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att anse e-förslaget besvarat med vad som anges i förvaltningens 
tjänsteskrivelse.  

Beslutsunderlag 
E-förslag – Installation av solceller på Svandammsskolans tak 

Skickas till 
Akten 
Förslagsställare som önskat återkoppling 
kansli@nynashamn.se 
Fastighetsavdelningen  

mailto:kansli@nynashamn.se
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2023-06-14  
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§ 132/23 KS/2023/0030/069 

Skrivelser och beslut 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KS/2023/0039/008/16 
Protokoll från kommunfullmäktiges sammanträde 11 maj 2023. 
 
KS/2023/0027/042-13 
Protokoll från Södertörns upphandlingsnämnd 24 maj 2023. 
 
KS/2023/0028/042-7 
Delårsrapport från Södertörns överförmyndarnämnd. 

Skickas till 
Akten 
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Kommunstyrelsen 
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2023-06-14  
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§ 133/23 KS/2023/0003/002 

Anmälan delegationsbeslut 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att lägga informationen till handlingarna. 

Ärendet 
KSFA/2023/0128/291-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande byte av degblandaren i Vanstaskolans 
kök. 
 
KSFA/2023/0126/290-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande byte av diskmaskin på Videbackens 
förskola. 
 
KSFA/2023/0127/288-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande byte av gästhamnskontorets 
styrsystem. 
 
KSFA/2023/0129/291-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande renovering av ett golv på el- och 
byggymnasiet. 
 
KS/2023/0078/059-6 
Beslut fattat av kanslichef gällande vald leverantör vid direktupphandling av valadministrativt 
system. 
 
KS/2023/0046/805-2 
Överenskommelse mellan personalchef och personalföreningen Solön gällande verksamhetsbidrag 
för personalföreningens stugutskott. 
 
KS/2023/0046/805-1 
Överenskommelse mellan personalchef och personalföreningen Solön gällande verksamhetsbidrag 
för personalföreningens verksamhet, exklusive stugutskottet. 
 
KS/2023/0044/061-48 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om att rusta upp toaletten vid Hamnviks 
badplats. 
 
KSFA/2022/0132/288-5 
Beslut fattat av kommundirektör gällande anpassning av personalytor i Ishallen. 
 
KS/2021/0526/351-30 
Beslut fattat av kommundirektör gällande slutbesked avseende Lamellen 1, ansökan om bygglov för 
nybyggnad av reningsverk. 
 
KSFA/2023/0130/291-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande byte av diskmaskin i Tallbackaskolans 
kök. 
 
KSFA/2023/0131/291-1 
Beslut fattat av enhetschef vid fastighetsavdelningen gällande byte av diskmaskin i Viaskolans kök. 
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KS/2023/0044/061-58 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om buss 854, att pensionärer ska få 
billigare resor inom stadsgränsen. 
 
KS/2023/0044/061-57 
Beslut fattat av kanslichef gällande avvisande av e-förslag om bil-/motorfritt på Rinvägen 1-3 dagar 
per vecka. 
  

Skickas till 
Akten 
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Kommunstyrelsen 
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2023-06-14  
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§ 134/23  

Nytt från förvaltningen 
Christian Wigren, kanslichef, informerar om kommunens beredskapsfrågor.  
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Kommunstyrelsen 
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2023-06-14  

 

 

    Justerarsignaturer           Utdragsbestyrkande 
 
 

§ 135/23         KS/2023/0183/001-1 

Övriga frågor 
1. Lena Dafgård (SN) önskar väcka ett ärende gällande bristande 

återkoppling mellan Nynäshamns kommun och Södertörns 
upphandlingsnämnd gällande upphandlingar 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet får väckas och skickas till förvaltningen för beredning. 

Ärendet 
Lena Dafgård (SN) önskar väcka ett ärende gällande bristande återkoppling mellan Nynäshamns 
kommun och Södertörns upphandlingsnämnd gällande upphandlingar. Ärendet biläggs protokollet 
som bilaga E. 

Skickas till 
Akten 
  



Kommunstyrelsen
Nynäshamns kommun

Västerby 2023-06-12

Väckande av ärende gällande bristande återkoppling mellan Nynäshamns
kommun och Södertörns upphandlingsnämnd gällande upphandlingar

Bakgrund
Vår kommun har upplevt problem vid flera tillfällen när Södertörns upphandlingsnämnd har genomfört
upphandlingar för Nynäshamns kommuns räkning, men tyvärr har Södertörns upphandlingsnämnd
inte fått återkoppling om dessa problem.

Som exempel kan nämnas att vid det senaste sammanträdet i Södertörns upphandlingsnämnd
2023-05-24, § 30, tog Björn Tapper (SN) upp de stora problem som har varit under minst fem år med
FirstAgenda och att det inte har fungerat för de förtroendevalda i Nynäshamns kommun att komma åt
handlingarna i FirstAgenda. Problemen med åtkomst till systemet har till och med resulterat i att
kommunfullmäktige fick ställas in i april. Detta kände Södertörns upphandlingsnämnd inte till och de
hade inte hört talas om att det var några problem med FirstAgenda. Eftersom dessa problem har varit
uppe flera gånger på kommunfullmäktige och i kommunstyrelsen i vår kommun, men Södertörns
upphandlingsnämnd har inte fått någon information, innebär det att det finns brister i återkopplingen
mellan Nynäshamns kommun och Södertörns upphandlingsnämnd och att åtgärder behövs för skapa
rutiner för att kontakten ska förbättras.

Vid sammanträdet 2023-05-23 framfördes att Södertörns upphandlingsnämnd önskar få återkoppling
av Nynäshamns kommun i fortsättningen, om det är något som inte fungerar efter upphandlingar som
de har ansvarat för. Vi bedömer att detta är en förutsättning för att Södertörns upphandlingsnämnd ska
kunna bistå med upphandlingar av god kvalitet.

Yrkande
Vi yrkar:

● att vår kommun och Södertörns upphandlingsnämnd säkerställer att både positiva och
negativa erfarenheter av upphandlade leverantörer dokumenteras och finns med i underlaget
för bedömning vid framtida upphandlingar

För Sorundanet Nynäshamns kommunparti

Lena Dafgård
Ledamot i kommunstyrelsen
och i Kommunfullmäktige

Västerby byväg 1
137 94 NORRA SORUNDA

Tel 0708-92 17 50
www.sorundanet.se

Bilaga E
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2. Patrik Isestad (S) önskar väcka ett ärende gällande nyttjanderätt till 
kommunal mark för slåtter och nödvattenplanering 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet får väckas och behandlas på kommunstyrelsens 
arbetsutskotts kommande sammanträde. 

Ärendet 
Patrik Isestad (S) önskar väcka ett ärende gällande nyttjanderätt till kommunal mark för slåtter och 
nödvattenplanering. Ärendet biläggs protokollet som bilaga F. 

Skickas till 
Akten 
  



Nynäshamn, 2023-06-14 

Kommunstyrelsen 

Ärendenummer: Nämndinitiativ 

Nyttjanderätt till kommunal mark för slåtter samt 
nödvattenplanering.  

Beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunen kostnadsfritt ska upplåta lämplig 
kommunal mark med nyttjanderätt för slåtter under perioden juli 2023-september 
2023. Kommunstyrelsen överlåter till kommundirektör att ingå dessa 
nyttjanderättsavtal. Kommunstyrelsen beslutar att kommunens krisledning fattar 
beslut om prioriteringar för att de mest sårbara och samhällsviktiga verksamheterna, 
enskilda hushåll samt djurhållning ska få dricksvatten i ett tidigt skede. 

Bakgrund 

Slåttermark. 
På grund av den extrema torkan kan det komma att råda brist på foder för betande 
djur om inte nederbörd inom kort infinner sig. Nynäshamns kommun äger mark som 
kommunen inte nyttjar för eget bruk och som kan upplåtas. Kommunen upplåter 
normalt mark genom arrende, men för att underlätta för djurhållare att få tag på 
foder till sina djur behöver kommunen upplåta mark kostnadsfritt för slåtter under 
perioden juli 2023 – september 2023. Upplåtelsen ska ske kostnadsfritt då påverkan 
på marken vid slåtter är mindre än vid bete och är under en kort begränsad 
tidsperiod. 

Enskilda anmäler intresse av mark som sedan fördelas efter turordning. Enskilda får 
teckna nyttjanderättsavtal för ett (1) markområde.  

Nödvatten planering. 
Kommunen behöver förbereda sig för en kritisk situation när extrem torka är 
förestående. Beslut om prioriteringar för att de mest sårbara och samhällsviktiga 
verksamheterna ska få dricksvatten i ett tidigt skede samtidigt förbereda att förbereda 
nödvattenförsörjning till hushåll där brunnar sinar. Kommunen behöver även 
förbereda brist på vatten i djurproduktionen vilket kan resultera i att inte djuren får 
tillräckligt med vatten att dricka och att man inte kan hålla stallar och utrustning 
tillräckligt rena. Vattenbrist kan med andra ord påverka såväl djurvälfärd och 
djurhälsa som livsmedelskvalitet och produktion.  

Det är svårt att fatta oförberedda beslut under tidspress och därför behöver 
nödvattenplanering påbörjas redan nu.  

Vid en skogsbrand bildas ämnen som påverkar råvattnets kvalitet. Råvattnets kvalitet 
kan också påverkas av ämnen som eventuellt frigörs från mark och växlighet vid 

Bilaga F
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branden. Boende i Segersäng har tidigare noterat en dålig vattenkvalité när 
Södertörns Brandförsvar bekämpat skogsbränder i segersängsområdet.  
 
Skadliga ämnen kan påverka dricksvattnets kvalité vid skogsbrand och påverka 
dricksvattnets lukt, smak, ökad grumlighet samt ökade mikroorganismer. Detta 
behöver även beaktas vid nödvattenplanering.   
 
 
 
Socialdemokraterna i Nynäshamn 
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3. Patrik Isestad (S) önskar väcka ett ärende angående ändring av BK-
klassning av Segersängsvägen 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet får väckas och skickas till förvaltningen för beredning. 

Ärendet 
Patrik Isestad (S) önskar väcka ett ärende angående ändring av BK-klassning av Segersängsvägen. 
Ärendet biläggs protokollet som bilaga G. 

Skickas till 
Akten 
  



Nynäshamn, 2023-06-14 
Kommunstyrelsen 
Ärende Segersängsvägen 

Ärende angående ändring av BK-klassning av Segersängsvägen 

Segersängsvägen har samma BK-klassning 1, som motorvägen, väg 73, vilket 
innebär en tyngd på max 64 tons bruttovikt. Det är orimligt. Segersängsvägen 
är en kulturväg som inte är byggd för så tung trafik som BK-klassning 1 
innebär. Vi hemställer att Nynäshamns kommun lämnar in en begäran till 
Trafikverket om att ändra Segersängsvägen till BK-klass 2, vilket skulle sätta 
stopp för den tunga trafiken där. 

Segersängsvägen är belastad med mycket tung genomfartstrafik dagligen, som den 
inte är byggd för. Den är inte tillräckligt bred för all tung mötande trafik. På vissa 
sträckor använder lastbilarna sig av gångbana och privata infarter för att ta sig fram. 
Barn och gående på väg till pendeltåget eller buss får konstant vara på sin vakt. Bilar 
kan inte mötas utan att lastbilar använder trottoaren. 

Vägens längslutning är för brant och för snäv ner från samhället till stationen så 
långtradare fastnar eller viker sig. Tunga fordon fastnar i varandra och blockerar hela 
framfarten, på grund av bergvägg och räcke på andra sidan. Detta inträffar nästan 
varje vardag och bidrar till stora svårigheter och förseningar för boende längs denna 
sträcka. Olyckor, som ofta sker stänger av vägen. Trafikanter får vända och köra 
långa omvägar hem eller till jobbet. 

Då vägen inte är skapad för tung trafik så är den i princip alltid sönderkörd på 
vägkanten och körbanan hela vägen fram till Grödby. 
Skicket på vägen gör att lastbilarna även åker ner i gropar och tappar sin last. Vanliga 
personbilar spränger sina däck och skadar underredet av underlaget. Hålen växer och 
växer trots att man försöker laga dem. 
På vintern ökar problemen ytterligare. När man plogar vägarna blir körbanorna ännu 
mindre och skapar problem för tyngre fordon då de svaga vägkanterna inte längre 
syns för dem. 
Busschaufförer som kör mellan Segersängsstation och Grödby får en påtaglig brist i 
arbetsmiljön av detta. Ersättningsbussar som ofta åker här (till följd av pendeltågens 
återkommande trafikavbrott) blir nerpressade i diken av långtradare som kommer i 
höga hastigheter. 

Socialdemokraterna i Nynäshamn 

Bilaga G
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4. Emma Solander (MP) önskar att det placeras ut fläktar i 
konferensrummen till sommaren 

 

Christian Wigren, kanslichef, tar med sig önskemålet. 
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§ 136/23  

Nästa sammanträde 31 augusti 10.00 
Nästa sammanträde är den 31 augusti 2023 klockan 10.00. 


	Plats och tid
	§ 124 Fastställande av dagordning
	§ 125 Socialförvaltningen övertar yttrande avseende ansökan om tjänstgöring som hemvärnssoldat
	§ 127 Ändring av kommunstyrelsens sammanträdesdagar 2023
	§ 128 Avrapportering av kommunstyrelsens uppdrag och förslag till överenskommelse med Montessoriskolan Binomen
	§ 130 Svar på e-förslag om gatubelysning vid skolbusshållplatsen i Stora Vika på Bondängsvägen
	§ 131 Svar på e-förslag om installation av solceller på Svandammsskolans tak
	§ 132 Skrivelser och beslut
	§ 133 Anmälan delegationsbeslut
	§ 134 Nytt från förvaltningen
	§ 135 Övriga frågor
	§ 136 Nästa sammanträde 31 augusti 10.00



